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= JUU — SRESKO DRUŠTVO V KO 
ČEVJU opozarja vse zamudnike s plačili, d; 
poravnajo svoje obveznosti napram društvu 
kajti v nasprotnem slučaju se lahko pripeti 
da jih bo poterjal odvetnik. Plačila naj s 
nakažejo do konca meseca junija t. 1. 
Predsednik. 

= JUU SRESKO DRUŠTVO MARI 
BOR DESNI BREG bo zborovalo ob vsaken 
vremenu dne 15. junija 1935. pri Sv. Lovrenci 
na Pohorju. Dnevni red: 1. Hospitacija. Prec 
ali po hospitaciji bo razprava o predlogih zs 
hanovinsko skupščino, volitev 1 delegata h 
njegovega namestnika za ban. in državne 
skupščino. Šol. upr., ki so prejeli kalenda: 
JUU, prosim za poravnavo zneska. Prinesitt 
s seboj legitimacije o članstvu v JUU. Rad 
obeda se prijavite pri tovarišu Lavriču do 12 
junija. — Avto bo vozil z Glavnega trga toč 
no ob 7. uri, da pridobimo potrebni čas zs 
zgoraj navedeni dnevni red. Kdor se še ni pri 
javil za vožnjo z avtobusom, naj to naprav 
najpozneje do 12. junija pri društvenem pred 
sedniku. 13. junija popoldne bom naročil' po 
trebno število avtobusov. Leto gre h koncu 
Ne pozabite na blagajno! — Predsednik. 

Poroflla i 
+ JUU SRESKO DRUŠTVO V LITIJ 

je zborovalo 18. maja na Polževem pri Višnj 
gori. Udeležba okrog 60 članov. Predsednil 
tov. Jože Župančič je imenoma pozdravil za 
stopnika kr. banske uprave banskega šol. nad 
zornika g. Andreja Skulja, sreskega načelniki 
g. vladnega svetnika Frana Podboja, narod 
nega poslanca g. Milana Mravljeta, zastop 
nika Polža glavnega urednika Slovenskegi 
Naroda g. Josipa Zupančiča in našega sreske 
ga šolskega nadzornika g. Ivana Bezeljaka 
Situacijsko poročilo je podal predsednik tov 
Župančič. Zbor je ugotovil svoje zadovolj 
stvo, ker sta bila tov. Pleskovič iz Trbovelj ir 
tov. Doberšek iz Prevalj izvoljena za narodni 
poslanca. Naj krepko zastopata prosvetne 
šolske in naše stanovske težnje. Na pozdrav 
ne brzojavke z veličastnega zbora Masarv 
kove proslave dne 9. marca na Taboru v Ljub 
Ijani smo dobili zahvale z vseh strani. 

Uvedbo obveznega učiteljskega zavaro 
vanja je zbor odklonil z večino. Takisto tud 
prispevek za pravnega referenta in zaščitn 
sklad. 

Večne zbiralne akcije motijo pouk, zarad 
izčrpanosti našega kmečkega sloja pa tud: 
nimajo zadovoljivejših uspehov. Oblastva na; 
jih v osnovni šoli sploh vse omeje 'na mini 
mum odnosno zabranijo. 

Pri junijski članarini naj priloži vsak naj 
član po 2 Din za društveno legitimacijo, k: 
jo bo prejel takoj po vplačilu. 

V našem srezu je 8 šol, kjer nimajo nit: 
enega izvoda Mladinske matice in Našega ro
da. Predsednik ugotovi, da so to tiste šole 
kjer učiteljstvo ni organiziramo v JUU. Ka
kor kaže praksa, so vsi, ki se zavedajo svojih 
stanovskih dolžnosti do lastne JUU tudi mar
ljivi delavci v svojih učilnicah in posvečajc 
vso potrebno skrb tudi zaupani mladini. 

Uredba o draginjskih dokladah, ki je bila 
izdana lansko leto je po izjavah merodajnih 
činiteljev krivična in je trdosrčno udarila 
uradniške družine. Pred letošnjimi majskimi 
volitvami je bila delno ukinjena. Narodni po
slanci in vsi drugi, ki jim je dobrobit prizade
tih pri srcu, naj dosežejo razveljavljenje ce
lotne uredbe. Gospod narodni poslanec Milan 
Mravlje je v ostrem govoru podprl naš sklep 
in obljubil svojo in njegovih parlamentarnim 
tovarišev potrebno pomoč. 

Iz društev: 
Vabila 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO V OR 
MOŽU zboruje v soboto 15. junija t. 1. o 
9. uri v Središču. Na dnevnem redu je pole 
običajnih točk še predavanje sreskega kme 
tijskega referenta gosp. Zorčiča in refera 
tov. Kotnika o obveznem bolniškem zavarc 
vanju. Ker je to zborovanje zadnje v teke 
čem šolskem letu in obenem izlet, se priča 
kuje polnoštevilna udeležba. Odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO RA 
DOVLJICA bo zborovalo dne 16. jun. 193i 
v Ratečah z izletom v Planico in Tarna] 
Ogled skakalnic. Odhod in povratek s turi 
stom. — Udeležba obvezna. — Na svidenje 

Odbor. 
= JUU — SRESKO DRUŠTVO KAM 

NIK. Napovedano zborovanje za naše dru 
štvo dne 15. junija 1935. v Kamniški Bistric 
bo v slučaju slabega vremena v Stranjah ' 
šoli s pričetkom ob 9. uri. — Vse one člane 
ki še niso poravnali članarine za tekoče lete 
prosimo, da to poravnajo neodložljivo d< 
konca junija 1935. Odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO V BRE 
ŽICAH bo zborovalo skupno s sreskim dru 
štvom Kozje v soboto, 15. junija 1935. ol 
9. uri v Kozjem. Dnevni red in drugo objavi 
posebno okrožnico odbor. 

= JUU SRESKO DRUŠTVO LJUBLJA 
NAMESTO bo zborovalo v petek 14. junij; 
ob J420. uri na I. dekliški osnovni šoli pri sv 
Jakobu. Radi važnosti dnevnega reda in ke 
je to zadnje zborovanje pričakujemo polno 
številno udeležbo. Odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO ŠMAR 
JE PRI JELŠAH bo zborovalo dne 15. junij; 
ob 10. uri v Rogaški Slatini. Najprej zasedaj« 
odseki, na kar sledi higiensko predavanje ba 
novinskega zdravnika g. dr. Brabca, volite 
delegacij za banovinsko in državno skupščin< 
ter običajne točke dnevnega reda. — Odboi 

= JUU SRESKO DRUŠTVO DOLNJ/ 
LENDAVA bo zborovalo dne 15. junija 1935 
v Beltincih ob 10. uri. Ob 9. uri zborujejo po 
samezni odseki. — Na dnevnem redu je poles 
referata tudi volitev delegatov za banovinskt 
in državno skupščino. Po zborovanju je oglec 
grada g. grofice Zichy in veleposestva. — F 
obilni udeležbi vabi odbor. 

4 JUU SRESKO DRUŠTVO V NOVEfv 
MESTU je zborovalo v soboto 16. marca 1935 
v Novem mestu. Navzočih je bilo 58 društve 
nih članov t. j . 59.2%. 

Ob 8. uri so zasedali sledeči odseki: šol 
sko pedagoški in upravni odsek, odsek za na 
daljevalno šolstvo in šolskovrtnarski odsek 

Ob 9. uri otvori tov. predsednik zborova 
nje. V uvodnih besedah se spomni jubilej; 
predsednika bratske Češkoslovaške republiki 
Tomaža Masarvka, poudarjajoč zasluge, ki jil 
ima jubilant za nas Jugoslovane. 

Nato slede poročila glede sklepov dru 
štvenih odsekov. 1. O zadevah nad. šolstvi 
poroča tov. predsednik, da so se s strani dru 
štva podvzeli potrebni koraki za izpremembi 
novega zadevnega zakona, oziroma pravilni 
ka. 2. O delu pedagoškega in upravnega odse 
ka poroča tov. Koželj. Strinjamo se glede mo 
nopolizacije zvezkov s poročilom v »Učit. to 
varišu«. Zbrana domoznanska snov se bo ure 
dila in izpopolnila po navodilih prof. Cirjiča 
Glede tiskovin — katalogov, matičnih listov 
raizTednie etc. se sestavi poseben odbor, k 
bo izdelal zadevni predlog. V ta odbor se iz 
volijo tov. Vizjatk, Koželj, Šešek, Mafinč. 3 
Glede vrtnarskega krožka poroča tov. Zuko 
vec. Z ozirom na okrožnico glede sodelovanji 
učiteljstva s sreSkim kmet. referenti, se skle 
ne, stopiti s kmetskimi referenti, v stik ii 
sklicati anketo. 

Način zborovanja no odsekih se je izka 
zal kot uspešen. Tov. Sušnikova prečita pre 
davanje tov. Vodetove »Učiteljica v izven 
šolskem delu«. Lepemu referatu so navzoči ; 
zanimanjem sledili. 

Sklene se, da plača za socialni fond kra 
lja Aleksandra vsak društveni član 10 Din. 

V svrho skupnega zborovanja se naveže 
stike s sosednimi društvi. 
V. Menart, preds. I. Ivanetič, taj 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO RA 
DOVLJICA je zborovalo dne 8. aprila 1935 
v šolskem poslopju v Lescah s pričetkom ol 
9. uri. Udeležba članstva pri zborovanju j« 
bila 56 5%. 

Tovariš predsednik je po otvoritvi zbo 
rovanja poročal o delu v društvu tekom me 
seča marca ter prečital nato številne dopise 
ki jih je bilo prejelo društvo v zadnjem času 
Posebno zanimanje so vzbudili nekateri do 
piši sekcije, ki so izzvali mestoma prav ži 
vahne debate. Talki dopisi so bili: 

1. Članske legitimacije. 2. Rekonstrukcij £ 
upravnega odbora sreskega društva Radovlji 
ca. 3. Uvedba bolniškega zavarovanja za uči 
teljstvo. 4. Monopolizacija šol. knjig. Sporne 
niča. 5. Zdravstvena predavanja na zborova 
njih sresikih društev. 6. Brezposelni učit. abi 
turienti. 7. Učiteljski dom, r. z. z o. z. v Ljub 
ljani. 

Tovariš predsednik je sestavil sporazum 
no s tovariši šolskimi upravitelji vrstni reci 
šol za obvezni zdravniški pregled učiteljstva 
ki se vrši ob sobotah popoldne v protituber
kuloznem dispanzerju na Jesenicah. 

Sledil je petminutni odmor. 
Po odmoru je prečital tovariš Josip Se

rajnik referat tovariša Hrena »Učiteljski go 
spodarski dan«. Uvodno k temu referatu je 
poudarjal tovariš Serajnik važnost in pomen 
učit. gospodarskih ustanov za vse učiteljstvo 
Tovariš Knez Rudolf je pojasnil nekatera 
vprašanja glede zadruge »Samopomoč učitelj
skih otrok«, pa je toplo priporočal zboroval
cem pristop k posameznim učiteljskim go
spodarskim ustanovam. Sprejet je bil pred
log, da sestavi tovariš Serajnik smernice k 
potrebni reorganizaciji učiteljskih gospodar

Banski šolski nadzornik g. Skulj je v je 
dernatem govoru in iz prakse prikazal delo 
vanje učitelja v učilnici in na javnem torišču 
Dvig kmečkega ljudstva naj bo cilj nas vseh 
Kmetsko 'nadaljevalne in gospodinjske šole se 
za izobrazbo našega naraščaja največjega po 
mena. 

Zastopnik Polža, glavni urednik g. Zu 
pančič je prinesel pozdrave SK Polža in nje 
govega predsednika g. inž. Šukljeta. Zboro 
valce je seznanil o akciji za zgraditev prvegž 
planinskega doma na Dolenjskem. Poudari 
je pomen tujskega prometa za gospodarsk 
dvig našega kmeta. Predsednik sreskega dru 
štva mu je v imenu učiteljstva obljubil vse 
podporo pri pohvalnem prizadevanju. Svoje 
radost, da zborujejo v lepem, največjem pla 
ninskem domu našega sreza kot prvo dru 
štvo, pa so izrazili zborovalci s tem, da pri 
stopi JUU sresko društvo kot podporni člar 
k SK Polžu. Sreski načelnik g. Podboj je iz 
razil svoje zadovoljstvo, da zborujejo učitelj 
litijskega sreza na domačih tleh in je požele 
obilo uspehov. 

Narodni poslanec g. Mravlje je poudari 
važnost učiteljskega stanu in je očrtal temelj 
ne smernice kr. vlade in bodočega parlamen 
ta, ki so iste in skladne, za katere deluje uči 
teljstvo doslej, ko deluje na moralnem, go 
spodarskem in prosvetnem dvigu našega na 
roda. 

Za tem so se rešile še nekatere stanovske 
zadeve. Tovarišice, ki reflektirajo na včlanje 
nje pri Domu učiteljic, se naj obrnejo na od 
bornico tov. Kovičevo, šol. uprav, v Jevnici 
ki bo dala vse podatke in ukrenila vse po
trebno. 

Po skupnem slikanju in ogledu prezani
mivega Polževega in okoliša, se je vršile 
skupno kosilo. Izrečena je bila vrsta prisrčnih 
napitnic: sreskega šol. nadzornika Bezeljaka. 
predsednika tovariša Župančiča, zastopnika 
Polža g. Zupančiča, sreskega načelnika g. Pod
boja, banskega šol. nadzornika g. Skulja, nar 
poslanca g. Mravljeta, učiteljskega veterana 
g. Benedičiča in drugih. Zborovanje na Polže
vem je bilo med letošnjimi najlepše. Navzoč
iniost odličnih predstavnikov ■ je pomembna 
zlasti iz razloga, da tudi drugi činitelji spo
znajo naše delovanje za široke ljudske plasti 
in za dvig narodne prosvete. Le. če mero
dajni činitelji poznajo naše težnje, nam je 
zagotovljen uspeh in napredek. 

Predsednik: 
Jože Župančič, s. r. 

Tajmdca: 
Klovar Štefanija, s. r. 



Glede reforme zborovanj je članstvo skle
nilo, da se formirajo razni odseki. Tovariši 
upravitelji naj vprašajo podrejene tovarišice 
in tovariše na. šoli, v katere odseke žele vsto
piti, in naj pošljejo podatke društvu. 

Tovariš blagajnik je poročal potem o sta
nju društvene imovine, tovariš predsednik pa 
o delu in doseženih uspehih na zborovanju 
upraviteljev na Jesenicah. Izkazalo se je kot 
nujno potrebno, da bi se vršilo pred sestavo 
bodočih šolskih proračunov še eno zborova
nje upraviteljev. 

V tekočem šolskem letu bosta še dve zbo
rovanji, in sicer prvo sredi maja v Radovljici, 
drugo pa sredi junija v Ratečah. 

Tovariš predsednik se je nato zahvalil 
članstvu za udeležbo in zaključil ob 13. uri 
uspelo zborovanje. 
Baebler Leopold, pred. Puntar Vilko, taj. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO V ŠOŠTA
NJU je zborovalo v soboto 13. aprila v Ve
lenju. Zborovanja se je udeležilo 82.7% čla
nov. 

Pred prihodom na dnevni red se spomni 
preds. blagopok. Vit. kralja Aleksandra I. Ze
dinitelja, ker je minulo Vi leta, odkar je po 
zločinski roki tragično preminul. — Nadalje 
85 letnice velikega Slovana filozofa, pedagoga, 
psihologa itd. Tomaža G. Masarvka, preds. 
bratske Čehoslovaške republike. 

Nato so delovali odseki določeni na zad
njem zborovanju. Tov. predsednik je izročil 
posameznim odsekom zadevne dopise v 
obravnavo. 

Pri nato se vršečem skupnem zborovanju 
so vodje odsekov iznesli sledeče sklepe: 

1. Odsek za kulturno skrb in povzdigo 
vasi: Če hočemo dvigniti kulturo naše vasi, 
moramo začeti pri gospodarskem blagosta
nju. V ta namen naj bo na enem bodočih zbo
rovanj referat: Stanje naše vasi in dosedanja 
vloga učitelja na vasi in koreferat: Sedanja 
naloga učitelja na vasi. 

Izhodišče in središče učiteljevega udej
stvovanja izven šole naj bo osredotočeno v 
kmetsko nadaljevalni šoli. 

Navezati moramo čim tesnejše stike^ s 
»Klubom prijateljev vaške kulture« in »Obče
stvom učiteljstva kmetskih in gospodinjskih 
nadaljevalnih šol. 

Vzgojiti treba naraščaj, ki bo sposoben 
sam voditi usodo naše vasi. V ta namen si je 
odsek nadel nalogo, da sestavi podrobni učni 
načrt za kmet. nad. šole z ozirom na kon
kretne gospodarske in kulturne potrebe Ša
leške doline. 

2. Šolskoupravni in pedagoški odsek se je 
pečal z raznimi zadevnimi vprašanji. Z ozi
rom na dopis sekcije zahtevamo, da izposluje 
sekcija na vseh merodajnih mestih ohranitev 
neokrnjenega učiteljišča v Mariboru. 

3. Stanovsko politični in .gospodarski od
sek je razpravljal o vseh aktualnih dopisih. 

Tov. Majer bo prihodnjič predaval o naših 
gospodarskih ustanovah. 

Uvedbo bolniškega zavarovanja pozdrav
ljamo, mnenja smo, naj bodo zdravniki pla
čani od posameznih ordinacij, ne pa nastav
ljeni. 

Izplačilo honorarjev za obrtne in trgov
ske nadaljevalne šole naj prevzame banovina, 
kakor je to uvedeno pri Kmetsko nad. šolah. 

4. Odsek za žen. vprašanja je razpravljal 
o nalogah in važnosti ženskega vprašanja. 
Predlaga naj posvetimo eno prihodnjih zbo
rovanj temu vprašanju s sledečimi referati: 

1. O spolni vzgoji in dvojni morali. — 
2. Žena v javni službi. — 3. Naloge današnje 
učiteljice izven šole. Referentinje bo določil 
odsek sam. 

Po poročilu odsekov smo obravnavali do
pise splošnega značaja. Članstvo jih je vzelo 
na znanje. 
Vrečko, predsednik. R. Macarol, tajnik. 


